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   PROTOKÓŁ nr LI/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 29 sierpnia 2023 r. 

   

LI sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 29 sierpnia 2023 r. o godz. 14:00 w sali 

obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczyło 19 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 

osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności 

radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, Prezesa Zarządu Spółki 

„Szpital Powiatowy w Gryfinie” Panią Edytę Nowotarską, Naczelnika Wydziału Inspekcji  

z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Szczecinie Panią Karolinę Kobus, 

Kierownika Nadzoru Wodnego w Gryfinie Panią Izabelę Kobus, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, Zarząd Powiatu oraz Radę Powiatu. Na protokolantów powołała 

Magdalenę Romankiewicz i Dominikę Konopnicką. Na podstawie § 20 ust. 4 Regulaminu Rady 

Powiatu w Gryfinie stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego 

Przewodniczący Rady na wniosek Zarządu Powiatu wniósł o zmianę porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu w punkcie X porządku obrad projektu uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Cedynia (druk nr 7A/LI).  

W związku z powyższym kolejne punkty porządku obrad uległy przesunięciu. Przedmiotowy 

projekt uchwały wszyscy Radni otrzymali. Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie 

nad wnioskiem o zmianę porządku obrad (wniosek został przyjęty jednogłośnie: 19 za;  

0 wstrz.; 0 przeciw), a następnie nad porządkiem obrad wraz ze zmianą (zmieniony porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie: 19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw; stanowi zał. nr 3). Imienne 

głosowana stanowią zał. nr 4.   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski złożył 

poprawki do protokołu nr XLIX z dnia 29 czerwca 2023 r. które zostały uwzględnione. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku, którego protokoły zostały przyjęte 
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jednogłośnie (protokół nr XLIX/23 - 19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw; protokół nr L/23 -19 za;  

0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

I. Sprawozdania z działań podejmowanych na terenie Powiatu Gryfińskiego  

w 2022 r. z zakresu nadzoru wodnego (druk nr 1/LI) (realizator: Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie - Nadzór Wodny w Chojnie, Nadzór Wodny 

w Gryfinie, Nadzór Wodny w Myśliborzu, Nadzór Wodny w Pyrzycach, Nadzór 

Wodny w Szczecinie). 

 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Gryfinie Izabela Kozłowska-Gidyńska powiedziała, 

że Radni otrzymali sprawozdania z poszczególnych nadzorów wodnych. Następnie przekazała, 

że z perspektywy lat musi stwierdzić, że mają coraz mniej środków na utrzymanie cieków  

i urządzeń wodnych. Starają się robić, co mogą, żeby zapewnić bezpieczeństwo. Natomiast 

wygląda to tak, jak wygląda. Na terenie Nadzoru Wodnego w Gryfinie kończy się inwestycja,  

z czego się cieszy. Chodzi o stację pomp w m. Krajnik. W czwartek ma nastąpić rozruch pompy  

i myśli, że bardzo szybko nastąpi odbiór i pod tym względem też będziemy bezpieczniejsi. 

Wały przeciwpowodziowe udało się skończyć w zeszłym roku. Odcinkowo, również 

inwestycja. Następnie dodała, że w razie pytań udzieli odpowiedzi.  

 

Radny Jerzy Zgoda powiedział, że pytanie dotyczy czyszczenia cieków głównych 

przepływających przez teren Powiatu - Tywica, Rurzyca oraz inne rzeki. Czy Nadzór Wodny 

ma plan związany z uregulowaniem stanu, ponieważ są skargi rolników, którzy nie mogą 

odprowadzić wód ze swoich pól, gdyż nie są udrożnione cieki główne. Czy coś w tym temacie 

mogłaby Pani powiedzieć? Jak będzie wyglądała przyszłość, bo teraźniejszość jest znana? 

 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Gryfinie Izabela Kozłowska-Gidyńska odpowiedziała,  

że dużym aspektem są ograniczone środki. To, że Nadzory Wodne wnioskują, żeby odmulić 

odcinek rzeki, np. który ich zdaniem jest konieczny, to mając mniejsze środki mogą wykonać 

mniejszy zakres prac. Nadzór Wodny w Chojnie w zeszłym roku wykonał odcinkowo 

konserwację rzeki Rurzyca, rzeki Słubi oraz rzeki Mała Galica. Nadzór Wodny w Gryfinie 

przeprowadził konserwację Strugi Marwickiej przede wszystkim rzeki Tywy, jeśli chodzi  

o rzeki. Poszczególne kanały również. Dodała, że ubolewa nad tym, że przetarg na ten rok  

na konserwację został ogłoszony dopiero w sierpniu, więc zanim nastąpią rozstrzygnięcia, 

może się znowu okazać, że te prace będą wykonywane w listopadzie-grudniu, co tak de facto 
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technicznie mówiąc nie bardzo ma sens, ale nie mają na to wpływu, stąd takie kłopoty.  

W zeszłym roku konserwacja była prowadzona w grudniu. Chwała Bogu tylko przez chwilę 

cieki skuło lodem i się udało skończyć, ale to cud.  

 

Radny Henryk Kaczmar powiedział, że jest z miejscowości Moryń, przy której jest jezioro, 

Swego czasu za pośrednictwem Powiatu pisał do Państwa, wystąpił Pan Starosta. Chodzi o taką 

sprawę, że część drzew na podstawie decyzji zostało pościnanych, żeby nie minął termin,  

bo wie, że firma przez Wody Polskie miała zlecone te zadania. Dodał, że drzewa zostały 

pozostawione w tym jeziorze w sposób ordynarny. Oprócz tego pojawiły się w tych okolicach 

bobry, gdzie nawet jedno drzewo zostało przez bobry ścięte. A może jedno czy dwa drzewa już 

oschły. Po oględzinach z Nadzoru Wodnego dostał do wiadomości informację, że w zasadzie 

nic tam nie zagraża, łącznie z tym suchym drzewem. Mowa o odcinku od wyjazdu z Morynia 

w kierunku Gądna, jest tam zakręt. Jest to odcinek, gdzie jest ładny chodnik i w ogóle wygląda 

to przyzwoicie poza stanem tego brzegu z tymi połamanymi i posuszonymi ściętymi drzewami, 

nie zostało to do końca wykonane, a odpisano, że nic się nie dzieje. Jeżeli jest już decyzja  

i to drzewo się ścina, to trzeba to uporządkować. Dzisiaj wygląda to bardzo strasznie. Wiele 

ludzi korzysta z tego jeziora. Komisja, która się przeszła ten teren mogła chociaż odpowiedzieć, 

że zajmą się tym w odstępie czasu, a Nadzór odpowiedział, że nie ma tam zagrożenia i wszystko 

jest dobrze. Radnemu wydaje się, że nie jest to normalna praca, bo jakby tak odpowiedział 

mieszkańcom, kiedy byłem szefem Zakładu Komunalnego, że tak się załatwia sprawy, to trochę 

jest to nie bardzo. Następnie bardzo prosił, żeby to wziąć pod uwagę. Pani powiedziała  

o środkach, których mają coraz mniej. Powstała instytucja, chyba po to, żeby przedłużać taryfy 

na wody polskie, gdzie przedsiębiorstwa komunalne i spółki mają problem z taryfami na wodę, 

bo czekają na pół roku i więcej na rozstrzygnięcie. Ale to już inna sprawa. Następnie poprosił, 

aby wziąć to pod uwagę i zaplanować w przyszłym roku prace porządkowe na tym odcinku.  

 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Gryfinie Izabela Kozłowska-Gidyńska odpowiedziała,  

że nadzór nad tym terenem sprawuje Nadzór Wodny w Chojnie. Dodała, że pamięta,  

iż w zeszłym roku właśnie tę uwagę przekazywała. Troszkę ją dziwi, że to tak dalej wygląda. 

Obiecała, że jeszcze raz przekaże, może uda się Jej zasugerować, żeby jakoś poradził sobie  

z tym problemem.  
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II. Informacja Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska o wynikach kontroli przeprowadzonych na terenie Powiatu 

Gryfińskiego w 2022 r. ze szczególnym uwzględnieniem rzeki Odry na odcinku 

przebiegającym przez Powiat Gryfiński (druk nr 2/LI); 

 

Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus powiedziała, że ma okazję opowiedzieć ciut więcej na temat, 

który Radni parę miesięcy temu otrzymali na piśmie podpisanym przez Zastępcę 

Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Szczecinie. 

Ubiegły rok i działania na Odrze z tym związane tak naprawdę były rokiem bardzo trudnym  

i nie ukrywa, że kazus katastrofy ekologicznej, jaki miał miejsce od sierpnia ubiegłego roku, 

zdeterminował w większości działania WIOŚ, które de facto skupiły się na reagowaniu na to 

co wydarzyło się, niestety również na terenie Powiatu i trwa to do dzisiaj. W tym sensie,  

że działania, które są prowadzone w ramach działań prewencyjnych, monitoringowych są cały 

czas kontynuowane i na terenie Powiatu, zarówno na Odrze w Widuchowej, jak i na przejściu 

Mescherin, prowadzone są stale badania, łącznie z badaniami dwudziestoczterogodzinnymi 

przez automatyczną sondę. Może nie jest to w temacie działań z 2022 r., niemniej jest to 

kontynuacja tego, co się wydarzyło. W gwoli przypomnienia powiedziała, że Inspekcja 

Ochrony Środowiska ma strukturę organu rządowego centralnego, czyli Głównego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska, w którym można wyodrębnić trzy piony działalności, czyli 

działalność kontrolną, którą zajmuje się stricte Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. 

Działalność badawczą prowadzoną przez Centralne Laboratorium Badawcze oraz działalność 

monitoringową. Cały czas o tym przypomina Państwu Radnym, żeby mieli też na uwadze fakt, 

że działalność kontrolna prowadzona jest na terenie poszczególnych województw i tak 

naprawdę samodzielnie przez Wojewódzkie Inspektoraty Ochrony Środowiska. Wojewódzkie 

Inspektoraty nie mają już teraz w swoich strukturach laboratorium. Korzystają i wykonują 

zlecenia do Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska do Centralnego Laboratorium 

Badawczego. Oczywiście do oddziału w Szczecinie, niemniej jednak wydłuża to troszeczkę  

i komplikuje z praktycznego punktu widzenia tą działalność kontrolną, która w szerokim 

rozumieniu również wiąże się z działalnością badawczą, bądź też pobieraniem tych prób,  

czy też analizą monitoringową. Dlaczego o tym mowa? Żeby Państwu Radnym uświadomić,  

że pomimo tego ulepszania, w Jej ocenie, reforma, która miała miejsce 2018 r. wpłynęła  

na szybkość działania i na jakość działania, bo teraz niestety nie może zwrócić się do koleżanki 

obok w pokoju i powiedzieć jej, że potrzebuje pilnie w ramach działań interwencyjnych próbo 
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biorcę. Tylko należy zachować służbową drogę, czyli Jej przełożony występuje do 

przełożonego Jej koleżanki celem uruchomienia procesu. Oczywiście w trybach nagłych starają 

się skrócić tę drogę. Nie jest to takie oczywiste, jakby się wydawało. Zwłaszcza w przypadku 

wszelkiego rodzaju wniosków interwencyjnych, czy kontroli o działaniach, czy wniosków  

o kontrolę, żeby mogli przeprowadzić kontrolę z pomiarami, starają się sprostać stawianym 

zadaniom. Dla nich najważniejszym tak naprawdę aktem prawnym, na podstawie którego 

podejmują działania, jest ustawa o inspekcji ochrony środowiska, w której jest mowa przede 

wszystkim w artykule dziewiątym, o tym jak te kontrole można prowadzić i w jakim trybie, 

czyli standardowo w trybie poza planowym i planowym. Każda kontrola, każdy wyjazd  

w ramach działań kontrolnych kończy się protokołem kontroli czy jest to kontrola z konkretnym 

podmiotem, czy z tak zwanym ustalonym, bądź też bez ustalonego - inspektor ma obowiązek 

sporządzić protokół kontroli. Dlaczego o tym mowa? Wpływa to na długość prowadzonych 

czynności. Pomimo, że będąc w terenie chcą zadziałać szybko, to jakby droga formalna 

prowadzenia czynności kontrolnych, chociażby z koniecznością uzyskania podpisów 

kontrolowanego na protokole kontroli wymaga czasu. Stąd też czasami choćby chcieli szybko 

odpowiedzieć wnioskodawcy, to nie są w stanie, bo muszą udzielić informacji dopiero z chwilą 

podpisania protokołu kontroli i to tylko tak w gwoli informacji. Na slajdzie został wyświetlony 

przykładowy protokół kontroli. Bez względu na to, czy podmiotem kontrolowanym jest osoba 

prawna czy osoba fizyczna, tak naprawdę starają się, żeby te dokumenty były ujednolicone. 

Robią to według wytycznych Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, które obowiązują  

w całej Polsce. O kontrolach poza planowych, czyli kontrolach na wniosek i kontrolach 

interwencyjnych, już też miała okazję Państwu Radbym wcześniej opowiadać. Na slajdzie  

są zdjęcia z zeszłego roku, na dolnym jest zdjęcie z pożaru fabryki Gryfskand, które miało 

miejsce w ubiegłym roku. Na górze slajdu jest przedstawione zdarzenie, które miało miejsce  

w grudniu ubiegłego roku, a mianowicie wyciek substancji ropopochodnej na wysokości Starej 

Rudnicy. Podała akurat te zdjęcia za przykład, żeby pokazać, że współdziałanie zarówno  

z organami straży pożarnej, nisko się kłania Panu Komendantowi, jak i z innymi służbami, czy 

z Policją, czy Strażą Miejską czy gminą naprawdę ocenia dobrze i dzięki temu mogą też być 

skuteczniejsi. Radni dobrze wiedzą, że Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska jest jeden 

na całe województwo plus delegatura. Powiatów jest, ile jest, podobnie gmin, a inspektorów 

kilkunastu i tak naprawdę dzięki współdziałaniu zarówno z organami samorządowymi, jak  

i z innymi służbami, w tym z przedstawicielami Wód Polskich, w Jej ocenie, udało się ubiegły 

rok przejść, który związany był głównie z katastrofą ekologiczną na Odrze. Nie chciała 

powiedzieć, że suchą stopą, bo to byłoby zbyt optymistyczne, ale udało się stawić czoła temu 
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wyzwaniu. W tym miejscu poinformowała, że są świeżo po kontroli Najwyższej Izby Kontroli 

związanej z prowadzonymi działaniami w związku z kryzysem ekologicznym na Odrze. 

Kontrolowani byli nie tylko oni, ale również inne jednostki zaangażowane i nie tylko 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Szczecinie, ale wszystkie inspektoraty 

położone wzdłuż Odry. Dodała, że jest zadowolona z wyników tej kontroli. Nie przypomina 

sobie, żeby mogli rozmawiać w zeszłym roku o takich dodatkowych czynnościach, które mogą 

inspektorzy przeprowadzać i które w rzeczy samej w 2022 r. miały miejsce dosyć często.  

Są to tak zwane czynności w trybie ich ustawy i artykułu 10 b, chodzi o takie działania ad hoc 

podejmowane tu i teraz, nie będące stricte kontrolą, ale które mogą podejmować tylko  

i wyłącznie w konkretnym przypadku, a mianowicie uzasadnione podejrzenie popełnienia 

przestępstwa przeciwko środowisku, czyli stypizowane czyny karalne w artykule 182, 183  

i 186 kodeksu karnego, lub wykroczenia przeciwko środowisku. Tych wykroczeń przeciwko 

środowisku jest mnóstwo, bo każdy przepis prawa materialnego, czy to z ustawy prawo ochrony 

środowiska czy ustawy o odpadach, czy prawo wodne tak naprawdę zawiera w sobie część 

związaną z możliwością popełnienia wykroczeń. I w przypadku podejrzenia takiego działania 

niezgodnego z prawem Inspektor Inspekcji Ochrony Środowiska może przede wszystkim 

podjąć działania, które mogą polegać na obserwowaniu, rejestrowaniu przy użyciu środków 

technicznych. Chodzi głównie tutaj o bezzałogowe statki powietrzne, tak zwane drony.  

W Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony Środowiska jest już kilka takich sprzętów, mają 

uprawnionych operatorów. Korzystają z tego rodzaju rozwiązań technicznych. Można przede 

wszystkim tu i teraz podjąć czynności, bądź też przesłuchania czy żądania pisemnych, ustnych 

informacji i to przesłuchanie jest w rozumieniu procedury karnej, czyli z pouczeniem  

o odpowiedzialności karnej za składanie fałszywych zeznań, czyli tak naprawdę zbieranie 

bardzo silnego materiału dowodowego w kontekście ewentualnego później postawienia 

zarzutów już przez organy ścigania. Dlaczego o tym mowa? Artykuł 10 b i te czynności,  

o których powiedziała, nie są stricte czynnościami kontrolnymi, nie kończą się protokołem 

kontroli. Niemniej jednak mogą stanowić zalążek bardzo dobrego materiału, który następnie 

może być wykorzystany w postępowaniu przygotowawczym prowadzonym przez Policję czy 

przez prokuraturę. Takich czynności w ubiegłym roku zostało przeprowadzonych osiem, 

głównie związanych z wizjami w terenie, jeżeli chodzi o zanieczyszczenie Odry z racji tego, 

żeby wykluczyć ewentualne, potencjalne źródła, które mogłyby przyczynić się do masowego 

śnięcia ryb i zatrucia rzeki, które miało miejsce w sierpniu ubiegłego roku. Tak jak Państwo 

Radni widzą, byli zarówno na Odrze na Kanale Ciepłym w Nowym Czarnowie, na wysokości 

Ośrodka Laguna w Gryfinie, w okolicach mostu Gryfino - Mascherin, w Żabnicy i w Starej 
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Rudnicy. Nie wie, czy jest to widoczne na tym zdjęciu, ale ma nadzieję, że jak Państwo Radni 

dostaną te materiały do rąk własnych, to będą mogli przyjrzeć się tym sprzętom, które są tu 

prezentowane. Jest zarówno dron. Są do obserwowania różnego rodzaju sprzęty, Gasmet 

słynny, analizator powietrza, georadar. Mają uprawnionych inspektorów, którzy obsługują tego 

rodzaju sprzęty, mogą je wykorzystywać w bieżącej działalności. Problem polega na tym,  

że tak naprawdę używanie tego rodzaju środków i rozwiązań technicznych nie stanowi badań 

w rozumieniu ustawy prawo ochrony środowiska, czyli nie są to metody akredytowane.  

W związku z tym mogą być obarczone różnego rodzaju błędem. Niemniej jednak starają się jak 

mogą w przekonaniu, że robią dobrze i skutecznie korzystają z tego typu rozwiązań, następnie 

dokumentują, po to, żeby później mogli zbierać materiały dowodowe. Na dzień 25 sierpnia 

2023 r. w bazie, czyli bazie podmiotów kontrolowanych do tej pory udało się zidentyfikować 

350 zakładów w rozumieniu prawa ochrony środowiska, czyli podmiotów, które posiadają 

uregulowania formalnoprawne z zakresu ochrony środowiska, bądź też były przez nich 

kontrolowane. Tak jak powiedziała na wstępie ubiegły rok był determinowany zjawiskiem 

zatrucia Odry, stąd też tych kontroli co prawda jest więcej w porównaniu do 2021 r., bo 2021 

r. mieli blisko 70 - teraz mają blisko 80, ale wiąże to się też z tym, że starali się wizytować 

zakłady położone wzdłuż Odry. Pozytywnym wynikiem tych kontroli jest to, że na 78 kontroli, 

liczba kontroli z naruszeniami wyniosła raptem 7. Na kolejnym slajdzie Państwo Radni 

zobaczyli, że w przypadku wielu gmin, na terenie których przeprowadzane były kontrole 

wykazano zero naruszeń. Jest to znaczący postęp w stosunku do tego co prezentowane było 

Radnym w ubiegłym roku. Po pierwsze świadomość przedsiębiorców rośnie. Po drugie, być 

może działania edukacyjne związane z prowadzonymi kontrolami, a także z prowadzoną 

działalnością w terenie przez samorządy czy służby samorządowe, czy inne inspekcje i straży 

przynoszą efekt. Pogratulowała, gdyż uważa, że jak na taką liczbę gmin i terytorium jakim jest 

Powiat wynik jest naprawdę zadowalający i ma nadzieję, że trend się utrzyma. Nic się nie 

zmieniło od zeszłego roku, tylko nie ma zakładów dużego ryzyka wystąpienia poważnej awarii 

przemysłowej. Są dwa zakłady zwiększonego ryzyka. Kontrole były przeprowadzane  

w zeszłym roku, nie wykazały naruszeń. Odnosząc się do procedury monitorowania 

interwencyjnego złotej algi poinformowała, że jest to dokument, czy wytyczne opracowane 

przez specjalistów w Ministerstwie Klimatu i Środowiska. Na tę chwilę w tym roku i teraz 

badania prowadzone są wyłącznie raz w tygodniu. W ubiegłym roku było to dwa razy  

w tygodniu, w poniedziałki i czwartki. Tak jak na wstępie powiedziała Widuchowa i Mescherin 

są punktami z terenu Powiatu. W Szczecinie są jeszcze dwa mosty. Slajd przedstawia Odrę  

w Widuchowej, Odrę Zachodnią w Mescherin, Odrę Wschodnia Most Chowy, Most Długi 
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ostatnie badania były robione wczoraj. Mogą być niepokojące poziomy tlenu i niestety 

zasolenie, czyli ta wartość przyjmowana bezpieczna 850 mikrosimensów na centymetr, czyli 

zasolenie niestety jest wysokie. Budzi niepokój. Niemniej cieszy ich to, że w żadnych 

dotychczas pobieranych prób nie stwierdzono zakwitu złotej algi i na tę chwilę nie 

zaobserwowano masowych śniętych ryb ani mięczaków. Wiadomo, że zdarzają się pojedyncze 

przypadki. Starają się reagować na bieżąco, niemniej jednak w porównaniu do ubiegłego roku 

można powiedzieć, że jest lepiej. Tu są dla Państwa tylko takie informacje gwoli, żeby 

poszerzyć swoją wiedzę, jakie są opracowane stopnie ostrzegawcze zagrożeń i zagrożenia, 

jeżeli chodzi o niepokojące wyniki. Przy czym też to jest wszystko w ramach wytycznych i też 

jest wszystko brane na zasadzie doświadczeń. One się mogą zmieniać i dlatego nie chciała tutaj 

Państwa, jakby uczulać zbytnio, żeby się trzymać sztywno. Niemniej jednak procedura może 

być podzielona, no jakby dwa etapy, procedurę prewencyjną i kryzysową, jak już wystąpi 

rzeczywiście zdarzenie, które ich zaniepokoi. Na szczęście w województwie 

zachodniopomorskim w tym roku nie było tych stopni zagrożenia ani drugiego, ani trzeciego 

stopnia. Był stopień ostrzegawczy, który występuje głównie ze względu na niską zawartość 

tlenu w ciekach, nie tylko w Odrze, ale w ogóle we wszystkich ciekach na terenie województwa, 

a także zasolenie. Następnie przedstawiła schemat procedury monitorowania interwencyjnego. 

Jak czasowo tak naprawdę od pomiarów po wykonanie wyników badań i po ewentualne 

działania w terenie? Tak naprawdę starają się na bieżąco przekazywać. Ma nadzieję, że nie będą 

musieli tego procederu przepracowywać w praktyce w najbliższych dniach. Liczą na to, że nie 

powtórzy się sytuacja, aczkolwiek już na dziś wiedzą, że muszą zmienić swoją politykę 

chociażby względem wydawania pozwoleń wodnoprawnych, ale to jest dyskusja, nie tu i teraz 

i myśli, że kiedyś może będzie jeszcze okazja do tego, żeby mogli wspólnie porozmawiać.  

Od zeszłego roku tytaniczną pracę zrobili inspektorzy. Mianowicie od 5 sierpnia do 24 lipca, 

tak wstępnie przygotowana została prezentacja, zostało pobranych ponad 607 próbek wody  

z rzeki Odry i wykonano ponad 16 tysięcy oznaczeń, czyli badań. Jest to naprawdę tytaniczna 

praca. To są osoby, które pracują 7 dni w tygodniu i naprawdę angażują się wykonując również 

inne badania, bo nie tylko samą Odrą Wojewódzki Inspektorat jest zainteresowany. Tak  

na zakończenie, według raportu, który spłynął do WIOŚ i ustaleń naukowców, bardzo 

prawdopodobnym, wysoce prawdopodobnym jest, że do masowego zakwitu glonów 

przyczyniły się specyficzne warunki hydrometeorologiczne, czyli głównie nasłonecznienie, 

niski stan wód, temperatura wody, a także biogennych azot, fosfor no i niestety czynniki takie 

jak pH i zasolenie wzrosło. Stało się co się stało. Dzisiaj też już wiadomo, że niepokojące 

zdarzenia miały miejsce u naszych sąsiadów. Nie chciała w tym miejscu wywoływać  
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do odpowiedzi Fabryki Papierów Schwedt, ale, pewne informacje mają, że mieli awarię  

w zeszłym roku w sierpniu i do dzisiaj do Odry dostają się ścieki bardzo wysokiej temperaturze. 

Niemniej oczekują na wyniki badań niemieckich służb i zobaczą, jakie będą z tego wnioski.  

Na zakończenie pochwaliła służby, które działają w imieniu i w celu dobrego wizerunku i 

przede wszystkim dobrego stanu środowiska, zwłaszcza środowiska wodnego. Zdarzenie co 

prawda jest z bieżącego roku, ale chyba już na kanwie tych doświadczeń też ubiegłorocznych 

wiadomo, że szybki przekaz informacji, szybka wymiana informacji i wspólne siły pozwalają 

nam naprawdę niezwłocznie zadziałać. Chodzi o zdarzenie, które miało miejsce 1 czerwca 

bieżącego roku. Obiekt Widuchowa. Zgłoszenie telefoniczne, miało miejsce o godzinie 9:40, 

centrum operacyjne RZGW przyjmuje, następnie WIOŚ, Straż Pożarna PSP w Gryfinie udają 

się w teren i tak naprawdę udaje się zadziałać. Tu jest akurat dobre współdziałanie, jeżeli chodzi 

o wyłowienie tych nieszczęsnych, już śniętych ryb. Zadaniem WIOŚ jest ewentualnie 

znalezienie przyczyn, dlaczego do takiego masowego śnięcia doszło i już od razu może wyjść 

może przed szereg i powiedzieć, że to nie zawsze jest tak, że jednoznacznie znajdą źródło 

zanieczyszczenia i też nie mają takich możliwości. Starają się analizować wyniki, które dostają, 

wyniki laboratorium i można się tylko domyślać, że wpływ miały na to, bądź też ścieki 

komunalne, bądź też ścieki przemysłowe, bądź konkretne źródło. Nie zawsze są w stanie dojść 

do winnego tego naruszenia. Jeżeli się im udaje, na pewno zostaje winny ukarany, bądź też na 

miejscu mandatem karnym, wnioskiem do sądu albo zostają wdrożone procedury wymierzenia 

administracyjnej kary pieniężnej. Jeżeli Państwo Radni są zainteresowani konkretnymi 

ustaleniami kontroli z tego wykazu, to WIOŚ jest do dyspozycji. Najchętniej udzielają 

informacji pisemnie, bo to jest formalna ścieżka. Protokoły kontroli, protokoły z czynności 

WIOŚ są informacjami publicznymi, informacjami o środowisku, także udostępniają je zgodnie 

z procedurą tak naprawdę każdemu, jeżeli Państwo Radni byliby zainteresowani, to poprosiła 

o kontakt, a jeżeli teraz są jakieś pytania, to postara się sprostać.  

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że zasolenie przed całą katastrofą w zeszłym roku było 

niższe niż w obecnym okresie. Po całej tej katastrofie parametry nie wróciły do stanu 

wyjściowego. Ma taką wiedzę ze swoich źródeł. Powodem tego jest najprawdopodobniej alga, 

a następnie zapytał, czy są jakieś metody naturalne np. wpuszczenie amura, czy jakieś inne 

metody, żeby ograniczyć algebrę. Czy zostały podjęte takie działania? Czy czeka się na kolejną 

odsłonę rozkwitu tej algi i kolejne przyduchy? 
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Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus odpowiedziała, że działania są prowadzone systematycznie  

i ciągle z tym, że może nie w samym województwie zachodniopomorskim, a tutaj wszelkiego 

rodzaju eksperymenty. Województwo Śląskie i Gliwice, Opole są też zaangażowane powołane 

zespoły. Nie jest w stanie teraz odpowiedzieć, jakie konkretne są opracowywane rozwiązania 

technologiczne i techniczne. Wiadomym jest, że takie prace trwają. Czy one są tylko  

na wybranym eksperymentalnym odcinku, czy są tylko w warunkach laboratoryjnych – nie jest 

w stanie na to pytanie odpowiedzieć z racji tego, że WIOŚ w Szczecinie nie jest o tym 

informowany. Być może, że sprawa dotyczy stanu wody w Głównym Inspektoracie Ochrony 

Środowiska, w Departamencie Monitoringu Środowiska mogą mieć szerszą informację na ten 

temat. Niemniej, jeżeli Państwo zwrócą się z takim zapytaniem, to postarają się bądź to 

odpowiedzieć, bądź przekazać zapytanie dalej. Na pewno w województwie 

zachodniopomorskim przy udziale służb, Wojewody, czy Wojewódzkiego Inspektoratu tego 

rodzaju badania nie były prowadzane, ale nie wie jak w środowisko akademickim i naukowym 

sprawa wygląda, bo jest dużo różnych komisji. Działania nie tylko są prowadzone  

w województwie, więc nie chciała udzielać ostatecznej odpowiedzi. 

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że ma jeszcze jedno pytanie. Wspomniała Pani,  

że wystąpiło zatrucie Odry z fabryki po stronie niemieckiej. Kwestia, czy zostały już 

poczynione jakiekolwiek ustalenia między polską stroną, czyli WIOŚ-em a tym zakładem? Czy 

jest jakaś możliwość wpływania na tę sytuację? Pani powiedziała, że nie ma za bardzo odzewu 

z tamtej strony, czy można wykorzystać jakieś organizacje międzynarodowe z zakresu ochrony 

środowiska, żeby wpłynąć na stronę niemiecką? Jest to nie do przyjęcia, że ktoś truje 

środowisko i nie daje informacji, ani nie robi żadnych kroków, żeby zakończyć te praktyki. 

 

Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus odpowiedziała, że chodzi o Fabrykę Papierów w Schwedt.  

Do WIOŚ informacje spłynęły na początku tego miesiąca. Na początku stycznia pojawiła się 

informacja medialna, jednak teraz nie powie, czy za pośrednictwem jakiegoś linka do nich 

trafiła, że coś może się dziać niedobrego. Okazało się, że informacja tyczy już roku 

poprzedniego. WIOŚ niezwłocznie podjął działania - pojechali na miejsce, pobierali próby 

wody w kontekście i w aspekcie temperatury i fizycznych parametrów. Wyniki nie wzbudziły 

ich niepokoju. Niemniej jednak uruchomili procedurę. Jeżeli chodzi o trans graniczność Odry 

i taką wymianę informacji między organami polskimi a niemieckimi jest tutaj na szczeblu 
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wojewody współdziałanie i wie, że zarówno z Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

wyszło zapytanie do landu niemieckiego z prośbą o informację o wszystkich zakładach 

zlokalizowanych wzdłuż Odry, bądź mających uregulowania formalnoprawnej, jeżeli chodzi  

o odprowadzanie ścieków do Odry, które mogły ewentualnie się przyczynić do zdarzenia  

z zeszłego roku, jak i o bieżącą analizę kontroli przez organy niemieckie, chociażby tej Fabryki 

Papieru w Schwedt. Ma taką informację, że w połowie sierpnia zostały skierowane pisemne 

informacje do władz Niemiec. Nie jest w stanie odpowiedzieć, czy są już jakieś informacje 

zwrotne. Niemniej temat jest cały czas aktualnie w rozpatrywaniu.  

 

Radny Jerzy Zgoda powiedział, że już usłyszeli kto jest winny. To nic nowego. Następnie 

zapytał, czy takie same zapytania i takie same odpowiedzi WIOŚ ma z polskich zakładów  

i z polskiej strony, czyli czy takie samo zapytanie zostało skierowane do wszystkich polskich 

podmiotów, które odprowadzają swoje zanieczyszczenia do Odry i czy o tych wynikach może 

Pani coś powiedzieć?  

 

Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus odpowiedziała, że tak. Polskie zakłady, które mają 

uregulowania formalno-prawne, podlegające na odprowadzaniu ścieków do Odry były 

kontrolowane w ramach cyklu kontrolnego, zorganizowanego na polecenie Głównego 

Inspektora. Taki cykl kontrolny został przeprowadzony w województwie dolnośląskim, 

śląskim, opolskim. Województwo lubuskie i zachodniopomorskie tym cyklem nie zostały 

objęte, niemniej jednak zostały wydane polecenia w celu weryfikacji posiadanych uregulowań 

i tego, co się dzieje. Położenie zakładów na terenie województwa zachodniopomorskiego, które 

mają uregulowania związane z odprowadzaniem ścieków do Odry, nie są tak liczne, jak 

chociażby na Śląsku, gdzie cykl kontrolny został przeprowadzony. Jeżeli Państwo byliby 

zainteresowani konkretnymi zakładami to są w stanie udostępnić wyniki kontroli. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak powiedział, że Jego pytanie będzie bardzo nietypowe, bo trochę 

z innej dziedziny, ale związane z ochroną środowiska, a mianowicie jeden z dzienników 

opublikował artykuł o bardzo licznej populacji szopa w województwie zachodniopomorskim, 

o kolonizowaniu przez niego terenu, wypieraniu gatunków ptaków lęgowych i lisów i tak dalej. 

Czy ten problem jest faktycznie tak mocny i czy on jest jakoś monitorowany?  
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Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus odpowiedziała, że nie mam wiedzy w tym temacie z racji tego, 

że Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, w ogóle Inspekcja Ochrony Środowiska nie 

zajmuje się ochroną przyrody, ochroną gatunkową, ochroną siedlisk. Nie wie, czy koledzy  

z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska mogliby coś więcej powiedzieć bądź chociaż 

służby weterynaryjne może mniej, ale Inspekcja Ochrony Środowiska jako takim stanem 

przyrody niestety nie zajmuje się. Kontrola podmiotów korzystających ze środowiska jest 

zakresem obowiązków.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać 

jeszcze pytanie? Następnie podziękował Pani Naczelnik za wyczerpującą informację  

i odpowiedzi.  

 

Naczelnik Wydziału Inspekcji z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

 w Szczecinie Karolina Kłobus również podziękowała i wyraziła ubolewanie, jeżeli nie 

zaspokoiła wiedzy. Postara się następnym razem. W tym miejscu pożyczyła bardzo miłego 

popołudnia i udanych obrad. 

 

Prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 5. 

 
III. Informacja o przygotowaniu do roku szkolnego 2023/2024 placówek oświatowych  

z terenu Powiatu Gryfińskiego (druk nr 3/LI); 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

powiedziała, że Radni otrzymali dosyć mocno zaawansowaną informację, ponieważ dane, które 

są w informacji były danymi sprzed 15 sierpnia zatem w związku z tym, że cały czas trwają 

przygotowania do nowego roku szkolnego, niektóre dane będą nieaktualne. Natomiast jeżeli 

chodzi o prezentację (zał. nr 6) to jest krótkim podsumowaniem wszystkich danych 

statystycznych i opisowych, które zostały zawarte w informacji o przygotowaniu do nowego 

roku szkolnego. Jeżeli chodzi o powiatowe jednostki oświatowe to jest bez zmian. Sześć 

jednostek, które prowadzi Powiat Gryfiński, trzy jednostki kształcenia ponadpodstawowego, 

dwie jednostki kształcenia specjalnego i Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna, która ma 

również swoją filię w Chojnie. Dodała, że rozpocznie od rekrutacji, ponieważ jest to ważna 

informacja dla wszystkich. W tym roku po raz kolejny spotkało się, mówiąc potocznie - półtora 
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rocznika. Na slajdzie widać porównanie rekrutacji z poprzedniego roku szkolnego i aktualnego. 

Liczba przyjętych uczniów właściwie jest constans. W roku 2023 utworzono 25 oddziałów klas 

pierwszych, gdzie w ubiegłym roku było oddziałów 24, czyli 1 oddział więcej przy właściwie 

niezmienionej liczbie uczniów. Kolejny slajd przedstawiał preferencje w zakresie wyborów 

szkół powiatowych. Jeżeli chodzi o licea ogólnokształcące, to uczniów jest w tym roku o 2% 

więcej, pozostałe technikum i szkoła branżowa właściwie na poziomie roku poprzedniego. 

Porównując rok do roku, właściwie stan jest ten sam, tak jak na poprzednim slajdzie. Jeżeli 

chodzi o liczbę przyjętych osób, to zostało przygotowane zestawienie z 5 ostatnich lat 

szkolnych. Rok 2019/2020 jest podwójnym rocznikiem, czyli absolwenci gimnazjów  

i absolwenci ósmej klasy szkoły podstawowej, wtedy jeszcze nie prowadzone było liceum 

ogólnokształcącego, które Powiat przejął we wrześniu 2020 r. Liczba absolwentów w roku 

2019 była najwyższą od wielu, wielu lat. Kolejne lata wykazywały tendencję zniżkową i 2 lata 

takie dosyć fajne, gdzie mówi się o tym półtora roczniku, odpowiednio 1054, 1062 

absolwentów. Porównując rok do roku - 2 ostatnie lata, to zostało przyjętych ponad 70% 

absolwentów. Największa liczba przyjętych w tym roku szkolnym jest w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Gryfinie. Kolejno jest Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie  

i Liceum Ogólnokształcące w Gryfinie. Jeżeli chodzi o liceum gryfińskie, to ostatnie 2 lata jest 

to podwojenie liczby przyjętych uczniów klas pierwszych. Następnie Naczelnik porównała 

liczby uczniów i oddziałów z ostatnich pięciu lat szkolnych. Rok aktualny to jest ogólna liczba 

2191 osób i jest to liczba, która ostatni raz występowała w roku 2009. Taka była liczebność 

szkół prowadzonych przez Powiat. Oddziałów ogółem jest 82, czyli o 7 oddziałów więcej niż 

w poprzednim roku szkolnym. Jeżeli chodzi o szkoły ponadpodstawowe, według typów, 

najwięcej jest oczywiście w aktualnym roku szkolnym. Jeżeli chodzi o liczebność to liceum 

ogólnokształcące, a potem jest kolejno technikum i branżówka i w takiej kolejności ustawiły 

się również do tabeli. Takie są liczebności, czyli widać, że liceum, póki co przoduje. Natomiast 

cieszy fakt, że te szkoły tak zwane zawodowe, czyli technika i branżówki tutaj cieszą się wciąż 

niesłabnącym powodzeniem. Następny slajd przedstawiał dane z kształcenia specjalnego, 

również dla porównania z ostatnich 5 lat szkolnych. Jeżeli chodzi o liczbę oddziałów one mniej 

więcej są takie same, między 18 a 20. W tym roku szkolnym zaplanowanych jest 20 oddziałów. 

Na ten moment było 124 uczniów z tym, że cały czas trwają przyjęcia. Przychodzą wnioski  

o skierowanie do kształcenia specjalnego, także dane te będą się do 30 września zmieniały. 

Następnie kształcenie specjalne, według typów szkół. Jak widać najwięcej uczniów jest  

w szkołach podstawowych, jeżeli chodzi o szkoły specjalne i kolejno jest to szkoła 

przysposabiająca do pracy oraz branżowa, która jest tylko w Chojnie. Kolejno grupy 



14 

 

 

rewalidacyjno- wychowawcze, które są dla uczniów z upośledzeniem z niepełnosprawnością  

w stopniu głębokim i oddziały mieszczą się w Nowym Czarnowie. Jeżeli chodzi o kadrę 

pedagogiczną, planowane zatrudnienie, to zatrudnienie zostało pokazane według 

zatwierdzonych arkuszy majowych. Ogółem jest 259 osób na 238 etatach i oczywiście tutaj  

w związku z tym, że szkoły ponadpodstawowe są największe i mają najwięcej oddziałów, więc 

to zatrudnienie jest największe w tych szkołach. I jeszcze jedne dane to zatrudnienie 

pracowników administracyjno-obsługowych, 105 osób na prawie 100 etatach. Jeżeli chodzi  

o podział na typy szkół, to najwięcej osób jest zatrudnionych również w szkołach 

ponadpodstawowych i potem odpowiednio w szkołach specjalnych i poradni psychologiczno-

pedagogicznej. Pozostałe krótkie dane, które były również zawarte w informacji, którą Państwo 

Radni otrzymali: w sesji letniej awans zawodowych uzyskało 8 nauczycieli z tego  

5 nauczycieli otrzymało stopień nauczyciela mianowanego i 3 nauczycieli uzyskało stopień 

nauczyciela dyplomowanego. Jeżeli chodzi o ruch kadrowy, to 9 osób, tak było wykazane  

w informacjach od dyrektorów, są na urlopach dla poratowania zdrowia, macierzyńskich, 

wychowawczych. Planowane zatrudnienie nowych pracowników pedagogicznych - 17 osób  

i planowane w tym wszystkim zatrudnienie również emerytów - 24 osoby. Jeżeli chodzi  

o informacje o remontach były one realizowane w ciągu wakacji. Ogólna kwota wydana  

z budżetu szkół to około 230 tysięcy złotych. Największe wydatki zostały poniesione w Zespole 

Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie, gdzie Pani Dyrektor przeprowadziła dużą inwestycję - 

remont sieci kanalizacyjnej. I jeżeli jeszcze chodzi o jedne dane, które są bardzo istotne,  

a mianowicie to jest możliwość udzielenia noclegów uczniom szkół ponadpodstawowych, czyli 

działalność internatów w przy szkołach ponadpodstawowych. Na 145 miejsc, które są  

w szkołach - wszystkie miejsca są obłożone, także nie ma już wolnych miejsc. Następnie 

podziękowała i poprosiła o zadawanie pytań, jeżeli takowe są. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że ma dwa pytania związane z liceum gryfińskim. 

Jak wiadomo, liceum wróciło do powiatu po chyba dziesięciu latach prowadzenia liceum przez 

gminę. Pierwsze pytanie dotyczyło spraw własnościowych. Czy zostały już uregulowane 

kwestie własnościowe związane z obiektami liceum? Czy ta nieruchomość też wróciła już  

do powiatu, czy też jest jakiś inny stan władania nieruchomością związaną z prowadzeniem 

zajęć w liceum? Drugie pytanie czy liceum będzie korzystać w kolejnym roku szkolnym z hali 

sportowej i na jakich warunkach? Hala jest gminna, a Powiat prowadzący liceum musiałby się 

porozumieć z Gminą w kwestii korzystania z tej hali. Wiadomym jest, że przez ten początkowy 
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okres hala była do dyspozycji Powiatu dla liceum, chyba nawet nieodpłatnie przez jakiś czas 

można było z niej korzystać. Jak ta sytuacja wygląda teraz i na ten nowy rok szkolny?  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zadane przez Pana Radnego pytania powie tak. Nie zna 

szczegółów, natomiast jeżeli chodzi o liceum, póki co … 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zwrócił się do Pani Naczelnik i powiedział, że Pan 

Starosta chciałby na to pytanie odpowiedzieć, także bardzo przeprasza. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jak Pani Naczelnik nie zna 

odpowiedzi, to lepiej nie dywagować. Starosta kontynuując poinformował, że oczywiście od 

lat sprawy są uregulowane. Jeżeli chodzi o korzystanie z sali to dyrekcja liceum ma zawartą 

umowę z Gminą na korzystanie z hali odpłatnie, jest ustalona cena i te godziny są również 

podane w zależności od ilości uczniów, ułożonych podstaw programowych dotyczących zajęć 

wychowania fizycznego. Jest analizowane, ile z tej bazy sportowej należy korzystać. I tak 

Liceum korzystało w zeszłym roku i również dwa lata temu, w rezultacie od przejęcia szkoły, 

uregulowania są zawarte w umowie. Natomiast, jeżeli chodzi o sprawy własnościowe,  

to również jest to uregulowane w umowie użyczenia. Budynek użyczony jest nieodpłatnie na 

czas nieokreślony, natomiast własnościowo może być to uregulowane, kiedy Gmina wyrazi 

zgodę na podział nieruchomości. Taka propozycja jest złożona, natomiast na razie nie wdrożona  

w życie, bo zgodnie z kompetencją podział nieruchomości zależy od decyzji Burmistrza.  

 

Radny Zbigniew Szmaja zapytał o zmianę zasad przyzwania stypendiów sportowych, o której 

rozmawiali w maju/czerwcu. Czy zasady zostały zmienione? A jeżeli tak, to jakie są na 

następny rok szkolny?  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

odpowiedziała, że tak jak Panu Radnemu przekazywała informacje, informacja została przyjęta. 

To po pierwsze. Po drugie we wrześniu są składane wnioski o stypendia za drugie półrocze  

i przyznanymi stypendiami za drugie półrocze zostanie zamknięta „stara edycja”. Dodała,  

że trwają przygotowania do nowego regulaminu. Będzie informować w tej sprawie. Nowy 

regulamin będzie obowiązywał od nowego roku szkolnego. 
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Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w materiale jest informacja, że 26 osób nie zdało 

matury, z przedmiotów dydaktycznych 169. Następnie poprosił o informacje jak to wyglądało 

w roku minionym? Czy więcej osób nie zdało, czy, czy mniej? (zapytanie 

BRZ.0002.51.2023.MR z dnia 1 września 2023 r. – zał. nr 7). 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

odpowiedziała, że w tej chwili nie jestem w stanie udzielić odpowiedzi. Takie informacje 

zostaną zebrane i udzielona odpowiedź na piśmie.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać 

jeszcze pytanie? Następnie podziękował Pani Naczelnik za informację i odpowiedzi.  

 
IV. Informacja Prezesa Zarządu Spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie”  

z bieżącej działalności szpitala powiatowego. 

 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska powitała 

wszystkich zebranych po 7 latach. Następnie powiedziała, że dla tych Państwach, którzy Jej nie 

znają i nie pamiętają, dla przypomnienia, 7 lat temu przez 4 lata, to znaczy od 2012 r.  

do 2016 r. zarządzała już Szpitalem Powiatowym w Gryfinie. Wtedy wprawdzie była Prezesem 

powoływanym przez wspólnika większościowego, którym na tamten moment był Dom 

Lekarski. Obecnie od 20 lipca br. jest Prezesem powołanym też przez wspólnika 

większościowego, tym razem tym wspólnikiem jest Powiat Gryfiński. Objęła zarządzanie 

szpitalem w bardzo trudnym momencie. Państwo Radni pewnie zdają sobie sprawę z tego, jak 

wyglądają wyniki finansowe za ubiegły rok. Na ten moment rozpoczęła pracę od wdrażania 

zapisów planu naprawczego przygotowanego tak naprawdę przez dotychczasowego Pana 

Prezesa. Z wieloma punktami tego planu zgadza się. Natomiast większość tego planu, pomimo 

przedstawienia go zdaje się w styczniu tego roku, nie zostało zrealizowanych. Można 

powiedzieć, że w kwestiach związanych z tak zwanym cięciem kosztów czy oszczędnościami 

w zakresie odchudzenia administracji Szpitala można powiedzieć, że na ten moment 

zakończyła już to działanie po pierwszym miesiącu. Zostały obcięte niepotrzebne etaty. Praca 

administracji została poddana weryfikacji i można powiedzieć, że Szpital w zakresie 

administracyjnym zaczyna funkcjonować w docelowym kształcie. Zanim została powołana na 

stanowisko prezesa, została poproszona o przedstawienie strategii, swojej strategii na ten 

Szpital. Z uwagi na to, że łatwo było Jej objąć stanowisko Prezesa, pomimo że minęło 7 lat, to 
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czuła się tak jakby wróciła po roku, albo nawet po krótszym czasie. Nawet jakieś rzeczy z Jej 

biurka sprzed 7 lat czekały na nią cały czas w komodzie, więc tylko je zestawiła z powrotem. 

Niektóre zarządzenia też nie były przez 7 lat aktualizowane i procedury, więc też tak naprawdę 

Jej praca czekała na nią i czeka nadal do weryfikacji, aktualizacji. Jeżeli chodzi o strategię, 

którą właśnie przedstawiła na Szpital to opiera się ona głównie na tym co Państwo już na pewno 

wiedzą. Jest to silny oddział wewnętrzny, rozbudowana opieka długoterminowa tzn. Zakład 

Opiekuńczo-Leczniczy i Zakład Opiekuńczo - Pielęgnacyjno - Psychiatryczny, oddział 

medycyny paliatywnej również w szerszym wydaniu, całe obudowanie AOS-ami oraz 

chirurgia. Chirurgia o ile na to zezwoli NFZ w formule chirurgii planowej, czyli chirurgii bez 

ostrego dyżuru, który od wielu lat i nadal jest dużym problemem ze względu na kadrę medyczną 

i dostęp do kadry medycznej ze względu na zaplecze związane z tym, że nie ma OIOM-u. 

Szpital w Gryfinie jest szpitalem powiatowym. Nie jest w stanie przyjąć tutaj wszystkich 

przypadków, więc z tego względu, nie ukrywa, że jest po pierwszych rozmowach w NFZ-cie  

i tak naprawdę plan działania został przedstawiony. Kwestia tego, jak do tego podejdzie NFZ 

jest kwestią, ma nadzieję, najbliższej przyszłości. W zakresie działalności medycznej jest taki 

stan, że Szpital działa w formule szpitala z oddziałem wewnętrznym, z oddziałem 

chirurgicznym, z całą opieką długoterminową i wszystkimi poradniami. Natomiast został 

zlikwidowany POZ. POZ został zlikwidowany z tego względu, że nie minął jeszcze rok czasu, 

populacja jaka została zebrana w tym POZ to 60-70 pacjentów. Państwo, którzy są lekarzami 

to doskonale sobie mogą przeliczyć jaki to jest przychód z NFZ-u. Koszty utrzymania kadry 

medycznej obsługującej ten POZ prawie dziesięciokrotnie przewyższyły ten przychód, więc 

podjęła taką decyzję, i że to zresztą też na sugestie, po analizie personelu, z którym się spotkała 

oraz po wizycie w NFZ, bo jak widać, to nie był zakres, który zabezpieczał tutaj w jakikolwiek 

chociaż minimalny sposób potrzeby pacjentów. Pacjentami w większości byli pracownicy 

szpitala, którzy po prostu lojalnie się do tego POZ zgłosili, więc na pewno znajdą tę opiekę  

w POZ obok. To, że go zlikwidowała na ten moment wcale nie oznacza, że uważa, że Szpital 

nie powinien mieć POZ, bo uważa, że właśnie Szpital powinien być dosyć silnie obudowany  

w POZ, nie tylko w Gryfinie, ale i w całym Powiecie. Natomiast to nie jest ten moment, nie ta 

lokalizacja, nie ten czas i nie ten sposób. W zakresie może takiej krótkiej prezentacji to byłoby 

na tyle, bo wie, że na pewno Państwo Radni będą mieli jakieś pytania, więc może więcej  

w zakresie pytań, o ile będą. 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy są pytania. Pani Prezes była także 

obecna na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia, też była dosyć długa dyskusja, 

więc jakby pewne rzeczy już zostały powiedziane.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że Pani Prezes jest krótko, więc nie będzie pytał o to 

co się dzieje, bo dzieją się różne sprawy, ale jest to normalny czas pracy w szpitalu, także 

łącznie ze skargami, do których pewnie nie będą tutaj wracać. Radny odnosząc się do 

posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 3 sierpnia br. zapytał o zatwierdzoną koncepcję, 

rozbudowę Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego-Psychiatrycznego w Nowym Czarnowie. 

Oczywiście koncepcja uzależniona jest od środków finansowych, których nie ma i które ma 

dostarczyć ewentualnie Polski Ład. Następnie poprosił Pana Starostę o dodatkowe informacje 

w zakresie tej koncepcji.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd zajmował się tą sprawą z tego 

względu, że akurat był termin składania wniosków do Polskiego Ładu i rola Zarządu w tym 

momencie polegała na tym, żeby ustalić, jakie projekty będą składać do 8 edycji Polskiego 

Ładu. Jeżeli chodzi o Powiat to program dotyczył trzech grup inwestycyjnych, czyli do dwóch 

milionów złoty, do ośmiu milionów złotych i do trzydziestu milionów złotych. Zarząd 

zdecydował, że w przypadku dofinansowania inwestycji do trzydziestu milionów złotych złożą 

wniosek na rozbudowę Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczo-Psychiatrycznego. Ten wniosek 

jest o tyle dobrze przygotowany, że Spółka posiada dokumentację, co prawda dokumentację 

architektoniczną a nie wykonawczą, ale ma pozwolenie na budowę i pewnie trzeba będzie 

dopracowywać jeszcze element wykonawczy i stąd koncepcja wniosku aplikacyjnego była 

przedmiotem obrad Zarządu. W tej samej sprawie został złożony wniosek do Rezerwy Prezesa 

Rady Ministrów, jednak jest to krótsza droga i mimo wszystko mniejszy udział własny Powiatu. 

Radni mogą zauważyć ze sprawozdań z prac Zarządu, że w rezultacie Zarząd składając wnioski 

do programów, które są ogłaszane w ramach Polskiego Ładu czy również związane  

z poprawą w zakresie bezpieczeństwa na drogach, buduje w rezultacie budżet na kolejne lata, 

a nie tylko na 2024 r. W naszej terminologii jak składany jest wniosek, to w Starostwie 

Powiatowym są opracowane procedury i każdy wniosek, który jest składany do jakiegokolwiek 

programu, jest po prostu nazwany koncepcją. W tym dokumencie Zarząd decyduje na jaki 

okres, jaka kwota, jak to jest przygotowane i jaki ewentualnie w przyszłych latach będzie 

wynosił wkład własny. Zakres tej inwestycji wyceniony jest na 9 milionów złotych. Powiat 

wówczas musi do tej kwoty zabezpieczyć 15%, gdyby wniosek przeszedł.  
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska dodała,  

że wniosek na Zakład Opiekuńczo - Pielęgnacyjny - Psychiatryczny, jak i wniosek na ZOL 

uzyskały pozytywną opinię Wojewody oceny celowości inwestycji Jowisz, co oznacza, że tak 

naprawdę jest zagwarantowane finansowanie NFZ w przypadku, jeżeli inwestycja zostanie 

ukończona. W zakresie Zakładu Opiekuńczo - Pielęgnacyjno - Psychiatrycznego dodatkowo 

zaznaczyła, że jest to projekt dla całego województwa, bo to jest zakres, który realizowany jest 

dla całego województwa. W postępowaniu konkursowym stają do konkursu i tak jest podpisana 

umowa dot. zabezpieczenia tego zakresu dla całego województwa. Na ten moment taki zakres 

realizujemy my i realizuje Szczecinek, także taka mała podpowiedź. No to nie jest tylko 

zabezpieczenie potrzeb Powiatu, ale całego województwa, więc tak jakby może jest szansa też 

na jakieś wsparcie w zakresie jakiś funduszy wojewódzkich.   

 

Radna Joanna Kostrzewa poprosiła, aby Pani Prezes powiedziała o remoncie w Szpitalu  

i powodzie, dlaczego będzie Szpital zamknięty. Są różne informacje i chciała, żeby to była 

jasna sprawa, żeby to wybrzmiało tutaj, rozmawiali na Komisji, ale także by ogół też wiedział.  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska powiedziała, 

że rzeczywiście od 1 do 20 września br. jest zawieszenie pracy oddziału wewnętrznego 

związanego z planowanym wcześniej remontem na oddziale. Kwestia formalna polega na tym, 

że trzeba było wystąpić do Wojewody o wyrażenie zgody na zawieszenie. Ta zgoda jest 

opiniowana przez NFZ. Do tej pory wprawdzie Spółka nie uzyskała jeszcze decyzji Wojewody, 

natomiast wie, że tak naprawdę decyzja czeka na podpis samego Pana Wojewody i już jest 

zaopiniowana przez NFZ, dostała telefon w tej sprawie przed sesją. O tej sytuacji oczywiście 

uprzedziła NFZ. Remont był planowany dużo wcześniej. W momencie, kiedy objęła 

stanowisko prezesa, została poinformowana, że takie plany były poczynione, że docelowo 

trzeba wyremontować cały oddział wewnętrzny, wszystkie sale i wszystkie łazienki. 

Największą trudność oczywiście sprawia remont tych łazienek, dlatego teraz zostało  

to rozłożone na etapy, ponieważ gdyby chciano zrobić cały oddział, trwałoby to zdecydowanie 

dłużej. W pierwszym etapie, przez te trzy tygodnie będzie robiona połowa sal i jedna - główna 

łazienka, która dodatkowo zalewa oddział paliatywny piętro niżej. Praca Szpitala będzie 

zorganizowana w ten sposób, że izba urazowa, chirurgiczna oraz oddział chirurgiczny będzie 

pracował bez zakłóceń. Będzie pracowała nocna i świąteczna opieka. Ratownictwo medyczne, 

czyli wojewódzka stacja pogotowia będzie woziła potrzebujących pacjentów wymagających 

zabezpieczenia internistycznego już do Szczecina, czy do innych szpitali tutaj powiatowych. 
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Natomiast w przypadku, gdyby zdarzyła się taka sytuacja, że jakiś pacjent nieświadomy 

przyjdzie rzeczywiście na izbę urazową to, nastąpi przekierowanie tego pacjenta do izby,  

do nocnej świątecznej opieki, jeżeli to nie będzie wystarczające to oczywiście pacjent zostanie 

skierowany do Szczecina i transportem między szpitalem przewieziony do Szczecina. 

Stosowną informację po uzyskaniu oficjalnej zgody Wojewody, co ma nadzieję nastąpiło może 

teraz, może jutro, planuje wypuścić do mediów oraz do wszystkich POZ, żeby lekarze przez  

te trzy tygodnie nie kierowali pacjentów świadomie. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać 

jeszcze pytanie? Następnie podziękował Pani Prezes za informacje i odpowiedzi.  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska również 

podziękowała i pożegnała się z Radnymi. 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XLVI/338/2023 z dnia 30.03.2023 w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 r. (druk nr 4/LI); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu  

nr XLVI/338/2023 z dnia 30.03.2023 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LI/370/2023 w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu nr XLVI/338/2023 z dnia 

30.03.2023 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Moryń i Trzcińsko-Zdrój (druk nr 5/LI); 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie 

Moryń i Trzcińsko-Zdrój: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LI/371/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Moryń i Trzcińsko-

Zdrój została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2023 rok (druk nr 6/LI); 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Agnieszka Gralak 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że ta sprawa Radnego dziwi. W uzasadnieniu jest 

zapis, zmiany planu finansowego wydatków dotyczących zwrotu do PFRON 

niewykorzystanych środków na realizację zadania „Remont pomieszczeń podjazdu dla osób 

niepełnosprawnych oraz elewacji wejściowej” dokonuje się w związku z odstąpieniem przez 

Stowarzyszenie na Rzecz Osób Niepełnosprawnych PROMYK w Goszkowie od realizacji 

zawartej umowy. Następnie Radny zapytał o powód. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że bardzo ważne jest to,  

że Stowarzyszenie chce podejmować się różnych wyzwań. Ten program w rezultacie działa w 

ten sposób, że otrzymuje się pieniądze, jak gdyby z wyprzedzeniem półrocznym i potem 

realizuje się zadanie. Czas na zrealizowanie zadania wynosi 12 miesięcy. Stowarzyszenie 

doszło do wniosku, że nie jest w stanie zrealizować zadania przy udziale własnym. Z różnych 

przyczyn, w tym przez wzrost cen na zakres, który planowali zrealizować. W momencie, kiedy 

Stowarzyszenie zrezygnowało, jest konieczność zwrócenia otrzymanych wcześniej środków do 
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PFRON. Nie przekreśla to oczywiście możliwości, aby Stowarzyszenie realizowało to zadanie 

składając nowy wniosek przy zaktualizowanych cenach. Czasami tak się zdarza.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski następnie zamknął dyskusję i w obecności  

19 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LI/372/2023 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Agnieszka Gralak 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 7/LI); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LI/373/2023 w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Cedynia (druk nr 7A/LI); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 
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projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie 

Cedynia: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LI/374/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Cedynia została 

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

X. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/LI). 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że przedstawi niektóre sprawy, które 

Zarząd zrealizował w okresie międzysesyjnym. Odnosząc się do posiedzenia w dniu 29 czerwca 

2023 r. poinformował, że zostały popisane z Gminą Moryń jak i z Gminą Cedynia, a na 

kolejnym posiedzeniu z Gminą Chojna, umowy, które tym razem udzieliły pomocy finansowej 

Powiatowi w kwocie po 1 000,00 zł każda na realizację zadania polegającego na uruchomieniu 

dodatkowej linii autobusowej w okresie wakacyjnym, czyli od 26 czerwca do 31 sierpnia. 

Dodatkowa linia komunikacyjna w tym okresie wakacyjnym jeździ na odcinku Moryń- 

Cedynia-Chojna. W ciągu tego okresu, czyli w ciągu 44 dni z linii komunikacyjnej skorzystało 

541 osób, czyli średnio 12 osób dziennie. Następnie Starosta poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym Zarząd podjął decyzję o uruchomieniu od 1 września dodatkowej linii 

komunikacyjnej, na którą będą mieli dofinansowanie od Wojewody, na trasie: Stare Czarnowo 

– Glinna – Kartno – Żelisławiec – Gardno – Wełtyń – Gryfino. Zarząd na jednym z posiedzeń 

powołał Komisję do przeprowadzenia postępowania przetargowego na trzy odcinki drogowe, 

który następnie został rozstrzygnięty. Te trzy odcinki drogowe dotyczą odcinka drogowego 

Kurzyca w Gminie Mieszkowice, odcinka drogowego Kunowo w Gminie Banie oraz odcinka 

drogi Żelechowo w Gminie Widuchowa. Koszt zadania wynosi ponad 600 tysięcy złotych.  

Są to zadania realizowane przy współudziale finansowym Gmin, które dofinansowują je w 

50%, za wyjątkiem inwestycji w m. Żelechowo, gdzie dofinansowanie pochodziło od 

inwestora, który budował wiatraki w Gminie Widuchowa. Odnosząc się do sprawozdania z prac 

Zarządu Starosta wskazał, że podobna kwota wydatkowana jest na bieżące utrzymanie. Są to 

działania, których widać na bieżące i są szybko zapominane w porównaniu do 

wyremontowanych odcinków dróg, które później są widoczne. Bardziej dostrzega się dziury, 

niewykoszone trawy, czasami nieposprzątane ulice. Starosta poinformował, że Zarząd dokonał 
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rozstrzygnięcia postępowania przetargowego pn. „Utrzymanie ulic powiatowych na terenie 

miasta Gryfino”, na okres 12 miesięcy, czyli dotyczy części tego roku i następnego roku do 

kwietnia. Wykonawcą tego zadania jest firma PAAN-BUS Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinie, 

za kwotę 560 956,92 zł brutto, czyli te usługi również mocno wzrosły. Również na posiedzeniu 

Zarząd zapoznawał się z informacją w zakresie rozliczenia i zwrotu środków finansowych do 

PFRON, w związku z wypadkiem samochodu, na który PFRON udzielił dofinansowanie,  

a które było w dyspozycji Gminy Chojna. Powiat wystąpił do Oddziału Zachodniopomorskiego 

PFRON i również do Zarządu PFRON w Warszawie o umorzenie. W tej chwili został 

przedłużony termin tego rozliczenia i sprawa, jak widzi, idzie w dobrym kierunku. Kontynuując 

poinformował, że zostały podjęte działania zabezpieczenia środków w budżecie na ewentualny 

zwrot. Jeżeli nastąpi całkowite umorzenie wszyscy będą z tego powodu zadowoleni. Odnosząc 

się do pytania Radnego Tomasza Mirakowskiego Starosta przekazał, że została ogłoszona 

kolejna edycja Polskiego Ładu, Zarząd zdecydował się złożyć wniosek do 30 milionów złotych 

w zakresie inwestycji strategicznych dot. parków przemysłowych. Został złożony wniosek  

na dofinansowanie całej sieci dróg dojazdowych do parku przemysłowego, który znajduje się 

w Gardnie w Gminie Gryfino, dotyczy to dróg Radziszewo - Gardno, Gardno - Parsów, 

Daleszewo - Stare Brynki, Chlebowo - Wełtyń - Wirów i Dżenin – Chwarstnica. Zarząd 

oczekuje na decyzję. Następnie w ramach ogłoszonej edycji Polskiego Ładu został złożony 

wniosek na rozbudowę Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego Psychiatrycznego w Nowym 

Czarnowie, o czym już wcześniej mówił. Może to nie wybrzmiało, ale dlatego też stawia się na 

rozwój Zakładu, ponieważ wiadomym jest od lat, że są w takim kręgu zamkniętym, ponieważ 

nie są płatnikiem, który płaci za usługi medyczne, a NFZ i tu są ograniczenia. Cały czas szuka 

się tych działalności, a to są te działalności około medyczne, które finansowo mogą wzmacniać 

Spółkę „Szpital powiatowy w Gryfinie”, między innymi jest to Psychiatryk, czy Zakład 

Opiekuńczo – Leczniczy. Stąd Zarząd zdecydował się na złożenie tego wniosku. Jeżeli chodzi 

o inwestycje dotyczące mniejszych wniosków, czyli do 2 i 8 milionów złotych, to Zarząd złożył 

wniosek do 2 milionów złoty na poprawę bezpieczeństwa w ruchu w miejscowości Grzybno 

poprzez remont nawierzchni dróg powiatowych. Dodał, że ten wniosek był już wcześniej 

składany, jest on również złożony do Pana Wojewody, a oprócz tego Zarząd odbył rozmowę z 

firmą, która w tej chwili mocno inwestuje w Grzybnie i która również chce wspomóc Powiat 

w tym zakresie finansowo. Oczywiście ma w tym swój interes. Jest to firma światowa i chce 

wybudować kilometr drogi z kierunku Trzcińsko-Zdrój w stronę Grzybna. Zarząd widzi 

możliwość zbudowania finansowo budżetu nie angażując lub angażując minimalnie środki 

własne. Na Zarządzie przyjęli taką zasadę, gdyż nie można rozpoczynać ciągle nowych 
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inwestycji. W związku z tym powtarzane są te inwestycje, na które wcześniej składane były 

wnioski do różnych programów, a które z różnych względów nie zostały zatwierdzone. 

Składane są trzy wnioski, przejdzie jeden - tak właśnie został powtórzony wniosek w sprawie 

drogi Mieszkowice - Macierz. To jest drugi etap, ponieważ połowa w tej chwili robiona jest  

z Polskiego Ładu. Starosta dodał, że w tym roku nie udało się zrealizować, przynajmniej w tym 

roku, wielu inwestycji z Nadleśnictwami. W rezultacie zostało podpisanych pięć listów 

intencyjnych dotyczących różnych obszarów. Między innymi był obszar obejmujący 

Mieszkowice-Macierz. Żaden z listów intencyjnych nie został uznany, dlatego Starosta 

pokazuje, że została przyjęta przez Zarząd pewna zasada. Stąd jest powtórzenie. Zarząd złożył 

wniosek do 8 milionów złotych na przebudowę drogi Krzypnica – Krajnik w Gminie Gryfino. 

Jest to droga przechodząca przez miejscowość, na której w tej chwili odbywa się dosyć duży 

ruch, bo tamtą drogą dojeżdżają wszyscy, którzy dzisiaj budują bloki gazowe w Krajniku. 

Wiedzą, że koszt inwestycji opiewa na ponad 6 milionów złotych.  Jeżeli chodzi o wkład własny 

no to liczą, że Elektrownia, czyli inwestor bloków gazowych również się dołoży, jeżeli ten 

wniosek przeszedłby. Wcześniej odbyło się spotkanie w Elektrowni, w którym uczestniczyła 

Pani Starosta. Był planowany inny model finansowania tej drogi. Zaangażowany był również 

Pan Przewodniczący Rady, Pan Roman Michalski. Niestety jeden z trzech wykonawców 

Elektrowni wyłamał się i porozumienie wtedy nie doszło do skutku, ale mają nadzieję,  

że w końcu uda się znaleźć inny sposób realizacji. Dodatkowo w sprawozdaniu Radni mogą 

przeczytać, że w ramach programu prowadzonego przez Wojewodę z zakresu poprawy 

bezpieczeństwa, zostały złożone dwa wnioski. Jeden dotyczy przebudowy skrzyżowania  

w Grzybnie i jeżeli by przeszedł to zadanie zostałoby połączone z dofinansowaniem z Polskiego 

Ładu, zadanie zostałoby zrobione w szerszym zakresie. Natomiast drugi wniosek dotyczył 

przebudowy skrzyżowania w Trzcińsku-Zdrój przy ulicy Cmentarnej. Te wnioski również 

zostały powtórzone, bo wcześniej składany był jeden wniosek do tego programu, ale w ramach 

tego jednego wniosku niestety te dwie drogi odpadły. Starosta poinformował, że będzie 

realizowana w Gminie Gryfino, w miejscowości Chwarstnica przebudowa skrzyżowania, czyli 

bezpiecznego przejścia i zostanie to rozpoczęte jeszcze w tym roku. Mówi o tym dosyć 

szczegółowo, ponieważ są przyjęte pewne zasady i je wskazuje. Została również podpisana 

umowa, na zadanie wieloletnie realizowane w ramach PROW, czyli Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. Z Urzędem Marszałkowskim podpisana została umowa na dokończenie 

przebudowy, bo to jest kolejny etap, drogi Trzcińsko-Zdrój – Gogolice. Starosta dodał,  

że Zarząd na posiedzeniach decyduje już o inwestycjach, które będą dotyczyły 2024-2025  

i te zadanie sięga jeszcze najprawdopodobniej 2026 r. 
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XI. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 

dwie interpelacje: 

1. Interpelacja nr 160/23 Radnego Bartosza Biegusa z dnia 17 sierpnia 2023 r. dot. użycia 

logotypu promocyjnego Powiatu Gryfińskiego przez serwis zewnętrzny (wszyscy Radni 

otrzymali) 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LI sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 160/23). 

 

2. Interpelacja nr 161/23 Radnego Bartosza Biegusa z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

dot. przeanalizowania możliwości zabezpieczenia środków finansowych  

w przyszłorocznym budżecie na wykonanie dodatkowego zlecenia w związku  

z realizacją przebudowy drogi powiatowej Szczecin - Żelisławiec, odc. przejście  

przez m. Binowo, w ramach drugiej edycji Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu 

Inwestycji Strategicznych (wszyscy Radni otrzymali) 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LI sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 161/23). 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelację lub zapytanie. 

 
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy są przewidywane dodatkowe zatrudnienia, jeżeli 

chodzi o urzędników. Czy są dodatkowe potrzeby, bo zbliża się koniec roku, czy coś w tym 

zakresie jest przewidywane?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jeżeli chodzi o zatrudnienie, to 

konkursy odbywają się na wolne stanowiska urzędnicze. Konkursy ogłaszane są zgodnie  

z przepisami. W okresie międzysesyjnym przeprowadzane były nabory przede wszystkim do 

Wydziału Ochrony Środowiska. Wydział został mocno przebudowany, z tego powodu,  
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że Naczelnik Wydziału podjęła się nowego wyzwania i przeszła do Elektrowni Dolna Odra. 

Natomiast Zastępca Naczelnika wygrała konkurs na Powiatowego Rzecznika Praw 

Konsumentów z tego względu, że Rzecznik Praw Konsumentów odszedł na zasłużoną 

emeryturę. Jednak przesunięcia powodują, że robią się inne wakaty i ogłaszane były dwa 

konkursy. Również taka sytuacja miała miejsce w Wydziale Zarządzania Kryzysowego, gdzie 

Naczelnik odszedł na emeryturę, drugi pracownik osiągnął wiek emerytalny i zostały ogłoszone 

konkursy. Był to Wydział czteroosobowy. Na razie jest to Wydział dwuosobowy i konkurs jest 

rozstrzygany. Wpłynęły dwie oferty. Jedynie dla Referatu Informatyki ogłaszane są konkursy 

ponad dotychczasową ilość zatrudnionych, ze względu, że chcielibyśmy go wzmocnić. Będzie 

ogłaszany czwarty konkurs. Przy polityce zatrudnieniowej jest tak, że pracownicy  

są kompetentni, podnoszą kwalifikacje, ale każdy z nas, pomimo że ma większe doświadczenie, 

osiąga pewien wiek i chodzi o to, żeby w odpowiednim czasie wdrażać też kolejnych 

pracowników. Nie ma co ukrywać, że nawet jak ludzie dzisiaj kończą studia, przychodzą do 

pracy, to muszą nabyć doświadczenie zawodowe, żeby stać się takim urzędnikiem z krwi  

i kości. Starosta kontynuując odniósł się jeszcze do prac Zarządu w kontekście zgłaszanych 

wniosków i tego, co może się zdarzyć.  Wniosek dotyczy zabytków, składane były cztery 

projekty. Jeden z tych projektów został zakwalifikowany i będzie realizowany w latach, bo 

zawsze mają 12 miesięcy na rozpoczęcie procedur. Jest na kwotę 700 tysięcy złotych, a dotyczy 

remontu starego budynku Szpitala, ale w zakresie realizacji decyzji, jakiego swojego czasu 

wydała Straż Pożarna. Do przebudowy klatki schodowej niedojdzie, a to byłoby najlepsze,  

ale będą wdrożone takie rozwiązania, które wynikają z decyzji. W związku z tym, że został 

ogłoszony kolejny nabór na te zabytki, zostały powtórzone te wnioski, które wcześniej nie 

przeszły, dotyczy to Domu Pomocy Społecznej w Moryniu - jeden z budynków jest wpisany 

do rejestru zabytków, są przygotowani pod względem dokumentacyjnym. Następnie dotyczy 

to DPS w Trzcińsku-Zdroju, jest przygotowana dokumentacja. Starosta dodał, że do tego 

zostały dołożone jeszcze dwa projekty, ponieważ są w rejestrze zabytków, a od lat jest 

dokumentacja, zostało wpisane zagospodarowanie boiska, jak również placu przy Specjalnym 

Ośrodku Szkolno - Wychowawczym w Chojnie. Został zgłoszony mały projekt i może 

przejdzie - to jest zabytkowa strażnica w miejscowości Strzeszów, stojąca przy drodze. Kiedyś 

były tam pobierane opłaty za korzystanie z dróg. To jest na drodze Lotha, jest usytuowana przy 

ścieżce rowerowej, także jak się uda zagospodarować ten teren w ramach tego projektu to też 

będzie coś ważnego i dołożenie do atrakcyjności ścieżek rowerowych.  
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Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy sprawa Szpitala dotyczy nie tylko elewacji, także  

i wnętrza. Czy zrobiony jest plan na tą starą część? Jakie będą tam gabinety? Jakie sale dla 

chorych?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że to o czym mówił dotyczy wnętrza  

i tych elementów, które wynikają z decyzji Straży Pożarnej. Przepisy przeciwpożarowe 

zmieniają się. Jest to budynek powojenny. On się nie zmienia i nie wszystko daje się po prostu 

przebudować. Tam zawsze był problem klatki schodowej przede wszystkim tej części, która 

prowadziła na poddasze i to są te elementy. Natomiast będą próbowali rozwiązać sprawy 

klimatyzacji, o tym też dyskutowali, bo przy upałach były ostatnio skargi i zgłoszenia dot. tej 

części, gdzie czekają ludzie. Na razie Zarząd wydał dla Pani Prezes zalecenia inne, bo wiadomo, 

że inwestycja wymaga przygotowania i pieniędzy, ale czasami można coś organizacyjnie tutaj 

zmienić, czyli umawiać się na telefon, ewentualnie przenieść poczekalnię w inne miejsca izby.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zadać 

pytanie co do złożonego sprawozdania przez Pana Starostę. Dodał, że w tym punkcie nastąpiło 

rozszerzenie dyskusji. Następnie przypomniał, że są punkcie interpelacje, zapytania Radnych.  

- brak interpelacji i zapytań; 

 
 

XII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że do wiadomości Radnych została 

przekazana odpowiedź Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki z dnia  

23 sierpnia 2023 r. na interpelację nr 160/23 Radnego Bartosza Biegusa. 

 
XIII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że do wiadomości Radnych zostały 

przekazane następujące pisma: 

1. Artykuł prasowy „Nie ma dopływu…z braku wody!”, Gazeta 7 Dni Gryfina,  

7-13.07.2023 r. - zał. nr 9. 

2. Pismo Radnej Gminy Widuchowa z dnia 12 lipca 2023 r., występującej w imieniu 

mieszkańców Czarnówka z prośbą o przeprowadzenie remontu lub modernizacji drogi 

powiatowej na trasie Pacholęta – Czarnówko wraz z odpowiedzią Naczelnika Wydziału 

Zarządzania Drogami z dnia 1 sierpnia 2023 r. - zał. nr 10. 
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3. Pismo mieszkanki Żabnicy z dnia 26 lipca 2023 r. z zapytaniem, na jakim etapie znajdują 

się prace dotyczące inwestycji przebudowy ul. Szkolnej, budowy chodnika po stronie 

kościoła oraz parkingu dla samochodów naprzeciwko kościoła w Żabnicy wraz  

z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami z dnia 2 sierpnia 2023 r. -  

zał. nr 11. 

4. Pismo Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego z dnia 26 lipca 

2023 r. informujące o przyznanych dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków - zał. nr 12.  

5. Odpowiedź Ministerstwa Zdrowia z dnia 26 lipca 2023 r. na apel do władz państwowych  

w sprawie sytuacji w sektorze ochrony zdrowia - zał. nr 13. 

6. Interpelacja nr 160/23 Radnego Bartosza Biegusa z dnia 17 sierpnia 2023 r. dot. użycia 

logotypu promocyjnego Powiatu Gryfińskiego przez serwis zewnętrzny - zał. nr 14. 

7. Skarga z dnia 14 sierpnia 2023 r. na działalność Prezesa Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy 

w Gryfinie” Sp. z o.o. - zał. nr 15. 

 

Pisma, których Radni nie otrzymali w wykazie pism przekazanym w materiałach 

sesyjnych: 

 

1. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki z dnia  

23 sierpnia 2023 r. na interpelację nr 160/23 Radnego Bartosza Biegusa - zał. nr 16. 

2. Interpelacja nr 161/23 Radnego Bartosza Biegusa z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

dot. przeanalizowania możliwości zabezpieczenia środków finansowych  

w przyszłorocznym budżecie na wykonanie dodatkowego zlecenia w związku  

z realizacją przebudowy drogi powiatowej Szczecin - Żelisławiec, odc. przejście przez m. 

Binowo, w ramach drugiej edycji Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych - zał. nr 17. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że Radni otrzymali zaproszenie  

z Zachodniopomorskiego Zarządu Wojewódzkiego wraz z Zarządem Powiatowym Ligi 

Obrony Kraju w Gryfinie na X Wojewódzkie Integracyjne Zawody Latawcowe „Festiwal 

Latawców” - zał. nr 18. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na prośbę Radnego Huberta Andrycha, 

za pośrednictwem Biura Obsługi Rady i Zarządu, zostanie przesłane Radnym zaproszenie na 
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Międzynarodowe Manwery Pożarnicze Chojna 2023, które odbędą się w dniu 9 września  

w Chojnie. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odpowiedział, że zostało już wysłane. 

 

XIV. Zakończenie posiedzenia.  
 

O godz. 16:10 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął LI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

Protokół sporządziła: 

 
Magdalena Romankiewicz 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


